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Interviu, acordat de către directorul SRI, George Maior: 

 "Directorul SRI, George Maior, a declarat, joi, într-un interviu acordat 

NewsIn, că summitul NATO de la Bucureşti a fost o experienţă 'extraordinar' 

de solicitantă, dar că nu s-a confruntat până acum cu evenimente deosebite în 

ceea ce priveşte securitatea demnitarilor. 

 NewsIn: Domnule Maior, aş vrea să lămurim puţin modul în care SRI a 

asigurat securitatea la summitul NATO. Au fost ameninţări serioase la adresa 

unor demnitari participanţi la acest summit? 

 George Maior: Noi ne ocupăm de aspectele generale de securitate în 

ceea ce priveşte summitul. Am încercat să asigurăm informaţie pertinentă şi 

validă pentru instituţiile cu atribuţii în domeniul aplicării legii. Pot să spun că 

până acum lucrurile au fost calme şi, în ciuda unui eveniment de o 

magnitudine absolut nemaiîntâlnită în istoria României, cred că aceste lucruri 

au fost gestionate adecvat, împreună cu partenerii noştri - serviciile secrete din 

NATO cu care schimbăm informaţii în permanenţă. Avem o celulă operativă, 

în care toţi reprezentanţii acestor servicii lucrează 24 din 24 de ore, 
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coroborează date şi informaţii primite şi din spaţiile lor şi din spaţiul nostru, le 

integrează şi putem vorbi de analize comune pe această chestiune. 

 NewsIn:  Cum se traduce acest fapt la nivelul personalului SRI? Cât de 

solicitaţi au fost ofiţerii de informaţii în această perioadă? 

 George Maior: Pot să spun că acest summit a fost o experienţă 

extraordinar de solicitantă şi este întrucât am avut practic două zone majore de 

operaţiuni - Bucureştiul şi Constanţa. La un moment dat, am dislocat forţe în 

ambele părţi şi am abordat aceste situaţii în sens integrat şi cred că ofiţerii de 

informaţii au fost la înălţimea unui asemenea eveniment prin prestaţia lor, 

chiar dacă acest lucru este şi trebuie să fie mult mai puţin vizibil. Sunt lucruri 

care nu vor ieşi şi nici nu trebuie să iasă către opinia publică. 

 NewsIn: Trecând la agenda de discuţii a summitului, întrebarea este cum 

este pregătită România să se protejeze la nivel de securitate, dacă la această 

reuniune NATO nu se va lua nicio decizie în privinţa scutului antirachetă? 

 George Maior: România este membră a Alianţei şi are un drept natural la 

securitate. Sunt convins că evoluţia dezbaterilor pe scutul antirachetă, 

componenta sa americană în relaţia cu Europa, dar şi componenta NATO- 

Theater Missile Defense (TMD) -, care are valenţe tactice în acest moment 

vor fi dezvoltate în viitor la nivelul Alianţei şi în acest proces România este 

implicată. 

 NewsIn: Referitor la politica internă a instituţiei pe care o conduceţi. în 

ultimul consiliu al CSAT aţi spus că veţi demara o reformă internă la nivelul 

serviciului. La ce se referă mai exact aceste măsuri pe care le aveţi în vedere? 
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 George Maior: Este cea mai radicală reformă profesională din istoria 

serviciului din ultimii 18 ani. Este o reformă pe care o parcurg şi alte servicii 

de informaţii occidentale, de a se adapta unui mediu mult mai fluid de 

securitate, cu ameninţări dinamice, uneori imprevizibile. Toată această 

reformă care vizează reorganizare, debirocratizare şi fluidizarea elementului 

de comandă are ca scop o capacitate de acţiune şi reacţiune sporită a 

serviciului. Când mă refer la descentralizare propriu zis mă refer la a lăsa 

autonomie decizională acelor unităţi operative care acţionează în timp real în 

faţa unor ameninţări, astfel încât birocraţia fluxului de comandă să nu 

împieteze asupra capacităţii de a elimina un anumit risc. Deci autonomie jos 

din punct de vedere tactic, centralizare mai puternică strategică sus adică mă 

refer la acele fenomene care sunt cu valenţe strategice pentru securitatea 

naţională, cum este terorismul de exemplu, traficul de armament şi altele. Am 

dezvoltat pentru prima oară anticipând şi decizia acestui summit un concept 

de apărare cibernetică naţională - 'Cyberdefense' - serviciu care va fi autoritate 

naţională în acest sens şi va relaţiona cu Ministerul Apărării. Ministerul de 

Interne, Serviciul de Telecomunicaţii Speciale, pentru a asigura o acoperire în 

faţa acestor posibile atacuri, dar şi pentru a preveni asemenea atacuri. Ce este 

interesant este că acest serviciu va interacţiona şi cu zona privată şi vom vedea 

cum vom pune în practică acest concept deosebit de ambiţios pentru noi. 

 NewsIn: Domnule Maior, mai sunt foşti securişti în SRI? şi dacă da, 

câţi? 
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 George Maior: Da, mai sunt, dacă vă referiţi la oameni care au lucrat 

înainte de 1989 ca ofiţeri de informaţii. Sunt în jur de 120 de persoane, 

nesemnificativ în raport cu efectivele serviciului. Din acest punct de vedere 

cred că partea morală a reformei a fost consumată deja, mă refer aici la 

predarea arhivei şi eu personal am să folosesc fiecare profesionist în 

informaţii, chiar dacă este vorba de dinainte de 1989, evident doar dacă 

aceştia nu au adus prejudicii drepturilor omului în fosta lor activitate. Mă 

interesează mai mult profesionalismul şi experienţa lor şi cred că este normal 

să fie aşa. Vreau să subliniez că media de vârstă a serviciului este de 34 de 

ani, este foarte tânără şi acest lucru ar trebui să ne preocupe într-un fel. Nu 

întodeauna tinereţea poate compensa experienţa. 

 NewsIn: Aţi vorbit despre arhivele fostei securităţi. Legat de acest 

subiect, aş vrea să vă întreb dacă mai sunt arhive de la fosta Securitate care nu 

au fost încă trimise la CNSAS. 

 George Maior: Tot ce mai gestionăm sunt dosare de siguranţă naţională 

pe care le evaluăm de câtva timp deja împreună cu CNSAS pentru a preda şi 

acest stoc. Vom păstra efectiv doar acele dosare de importanţă majoră ce 

privesc securitatea naţională actuală a României. Sunt lucruri care au o 

dinamică în timp şi cred că trebuie văzute din această perspectivă. Dar şi acest 

lucru cred că se va încheia în decursul acestui an. Vom păstra cred eu, din 

estimările mele, câteva mii de dosare din câteva milioane care au fost 

predate." 
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